
Protokół  Nr  IV/2011 

z  IV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 28 lutego 2011 r. w godzinach od 12.00 do 16.30 w sali 
sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn.1 

IV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 
Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego 
oraz pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – P.Tadeusza Synorackiego, 
kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów wsi oraz wszystkich gości i uczestników dzisiejszej 
sesji. 

(Listy zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, na 
dzisiejszej sesji obecnych jest 15 co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 

(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad IV sesji, jaki radni i goście otrzymali 
z zaproszeniem na sesję. 

Jednocześnie zapytała czy są zmiany do przedstawionego porządku obrad ? 

Wójt Gminy wnioskował o wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały 14.6. w sprawie 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres 30 lat nieruchomości we 
wsi Jaworówko stanowiącej własność Gminy Mieścisko z uwagi, że jeszcze nie zostało 
skonkretyzowane czy ma być to dzierżawa czy sprzedaż; 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o wykreślenie z porządku obrad w/w 
uchwały. 

Na 15 radnych, wszyscy jednogłośnie zdecydowali o wykreśleniu wnioskowanej przez Wójta uchwały 
z porządku obrad. 

Innych zmian do porządku obrad nie wniesiono. 
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Porządek obrad IV sesji Rady Gminy Mieścisko po zmianach przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad  IV sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie    
      międzysesyjnym. 

9.Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

10. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku za 2010 rok. 

11. Sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie za 2010 rok. 

12.Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
Alkoholowych za 2010 rok. 

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2010 rok. 

       14. Podjęcie uchwał: 

   14.1.  w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Mieścisko, 

             14.2. w sprawie zmiany uchwały Nr III/14/10 Rady Gminy Mieścisko z dnia  

                      29 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy  

                      Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2011-2020, 

   14.3. w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok, 

     14.4 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy  

                     Mieścisko środków stanowiących fundusz sołecki na rok 2012, 

  14.5. w sprawie przyjęcia  „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

           Problemów Alkoholowych” na rok 2011, 

   14.6. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie  

           bezprzetargowym na okres powyżej trzech lat, nieruchomości  

           stanowiących własność Gminy Mieścisko, 

   14.7. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej we  

           wsi Mirkowice, 

              14.8. w sprawie porozumienia międzygminnego Gminy Wągrowiec z Gminą  

 



 3 

           Mieścisko w sprawie pomocy osobom niepełnosprawnym, 

   14.9. w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy  Mieścisko do Rady  

             Społecznej przy Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu. 

 

15.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16 Wolne głosy i wnioski. 

17. Zakończenie. 

   

Adn. 4 

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był do 
wglądu w biurze Rady Gminy. Z informacji uzyskanej u inspektora ds. obsługi organów gminy nikt do 
niego nie wniósł zastrzeżeń. W związku z powyższym Przewodnicząca Rady postawiła wniosek o 
jego przyjęcie bez odczytywania, który następnie poddała pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym przy 15 głosach „za”, radni jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 

 

Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 

- radny Graczyk – problem dotyczy  drogi Janowiec-Gołaszewo.Ta droga jest w tej chwili 
nieprzejezdna. Jak rozwiązać na dzisiaj ten temat ? Na sesji są mieszkańcy mieszkający przy tej 
drodze”; 

- radny Rodzewicz: 

1) „jak gmina zamierza rozwiązać egzekwowanie uchwały śmieciowej. Ten problem był poruszany na 
zebraniu wiejskim. Śnieg stopniał i okolice Mieściska nieciekawie wyglądają. Nawet przy Domu 
Kultury z tyłu za pojemnikami z boku wywożone są w reklamówkach resztki jedzenia. Między 
Przedszkolem a Domem Kultury nawet psy poroznosiły je. W rowie nie tylko  płyną butelki ale sa 
wrzucane reklamówki ze śmieciami. To można wyegzekwować. Wiemy kto ma podpisane umowy, 
tylko trzeba chcieć egzekwować. Proszę zobaczyć jak wygląda przystanek przed szkołą ?” 

2) Jak rozwiązana jest sprawa śmieci w budynkach gminnych ? Dom Nauczyciela ma opłatę za wywóz 
śmieci w czynszu. Czy mieszkańcy pozostałych budynków  gminnych mają wliczony wywóz śmieci w 
czynszu, czy maja samodzielne ?” 

- radna Kapczyńska – „temat śmieci był też podnoszony na zebraniach wiejskich ;Większość 
mieszkańców Mieściska posiada własne kubły i płaci za nie. Są też tacy co podrzucają śmieci. Jako 
przykład łupiny po ziemniakach znalazły się w koszach przy kościele”; 

- radny Szudrowicz – zapytał czy jest możliwość podłączenia i doprowadzenia wody na cmentarz w 
Popowie Kościelnym ? 
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- radny Górski – „chodzi o problem bezpańskich psów. Mieszkańcy pytają gdzie udać się z tym 
problemem, czy do gminy, czy na policję ? Może trzebaby  bardziej uaktywnić Policję ? U nas na 
Osiedlu Michałowskim też biegał taki pies i co z tym zrobić ? 

- radny Kuryłowicz – „zbliża się termin płatności podatku i mam sygnały od mieszkańców co zrobić z 
tymi opłatami Czy jeśli jest założone konto w banku to nie ma opłat ? Problem z opłatami maja ci 
mieszkańcy, co nie maja kont”; 

- radna Kapczyńska – udzieliła odpowiedzi przedmówcy, że zdecydowana większość podatników ma 
konta w banku bo min. nie byłoby dopłat unijnych. Wpłacając z konta na konto lub przez internet to 
nie ma żadnej opłaty”; 

- radny Kuryłowicz – pytanie do radnego powiatowego chodzi o drogę powiatową przez Kłodzin. Ta 
droga jest tragiczna. Tamto pobocze było obiecane już kilka lat bo to było zgłaszane do wyrównania, 
do utwardzenia. Trzebaby wyprofilować to pobocze bo jest droga wąska i tam jest bardzo 
niebezpiecznie Ponadto ten asfalt jest bardzo podziurawiony.i zniszczony. Jeśli ta droga w tym roku 
nie będzie remontowana to się rozleci całkowicie”; 

- radny Witucki: 

1) „co zostało poczynione w kierunku udrożnienia przepustu na drodze Podlesie Kościelne – Zbietka i 
rurociągu łączącego Sarbię z Łosińcem ?” 

2) „zima się kończy i trzeba pomyśle o dziurach na drogach. Te drogi wyglądają strasznie”; 

2) kończy się zima, a drogi wyglądają strasznie; 

- radna Kapczyńska – „zasygnalizowała potrzebę przeglądu nie świecących lamp. W ubiegłym 
tygodniu  ulica Pocztowa od torów do bloków była nie oświetlona”; 

- radny Wojtyszyn: 

1) „przed wyborami na spotkaniach przedwyborczych mieszkańcy zgłaszali min. problem nie 
świecącej lampy na zakręcie w Rudzie Koźlance naprzeciw P.Magdy. Wtedy była mowa, że musi się 
tych lamp uzbierać więcej żeby te koszty były mniejsze. Dwa tygodnie temu był robiony przez 
Energetykę przegląd lamp, i była zlecona naprawa tej lampy. W ubiegłym tygodniu jadąc widziałem, 
że ta lampa nadal nie świeci. Mieli zlecone żeby naprawić, ta lampa pół roku nie świeci. Myślę, że  w 
takiej sytuacji kiedy mieli zgłoszone, a nie zrobili powinni teraz bez opłat przyjechać i naprawić. 
Myślę, że takich miejsc, gdzie oni przejechali, a nie sprawdzili może być więcej”; 

2) „jadąc z Wągrowca w Rudzie, zakręt jadąc z Wągrowca w lewo, a po prawej  jest wysoka skarpa i 
rów, który płynie z Podlesia do Wełny. Uważam, że tam winna być przedłużona bariera, bo jest 
niebezpiecznie. Dobrze, że tam jeszcze w tę ślizgawicę nikt nie wypadł z tego zakrętu. Tam jest tylko 
nad mostem kilkumetrowa bariera, a powinna być dłuższa. Przedtem tam były drzewa , tera drzewa 
zoastały wycięte i jest wysoka skarpa, która naprawdę stanowi zagrożenie dla kierowców”; 

3) radny zapytał w imieniu mieszkańców, którzy się do niego zwrócili czy istniałaby możliwość 
wprowadzenia na terenie gminy forum internetowego gdzie mieszkańcy mogliby wypowiadać na 
temat funkcjonowania życia gminy ? 
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Adn. 6 – zapytania sołtysów 

- P.Borowska – sołtys wsi Wiela – „mieszkańcy Wieli proszą o wytyczenie terenu przy świetlicy 
wiejskiej. Mieszkańcy użytkują pewną część samowolnie”; 

- P.Toboła – sołtys wsi Gołaszewo – w imieniu mieszkańców obecnych na zebraniu prosiła o 
doprowadzenie wody w kierunku do Janowca i wyremontowanie drogi Gołaszewo-Janowiec bo nie 
ma możliwości wyjazdu”; 

- P.Patelski – sołtys wsi Pląskowo – zapytał czy może liczyć na pracowników z robót interwencyjnych 
w celu wycięcia zakrzaczeń przy drodze gruntowej i asfaltowej ?” 

Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 

- odnośnie Wieli – „jeśli się pogoda poprawi to na pewno to zrobimy. Jak jest chęć to  nie można 
zostawić bez odzewu. Tak jak Pani powiedziała oddzielimy to trwale jakimś płotkiem”; 

- jeśli chodzi o Gołaszewo – doprowadzenie wody- „jesteśmy w trakcie opracowania dokumentacji. 
Jeśłi chodzi o wykonawstwo to w tym roku w budżecie tego zadania nie ma”; 

- odnośnie drogi – „droga będzie równana. Jest to droga powiatowa. Nie ma dobrej drogi w Polsce, 
która byłaby dobra po takiej zimie.Ta polna droga w tych warunkach zimowych również nie może być 
dobra, ale gdy tylko warunki na to pozwolą to równiarka pojedzie. Najlepszą rzeczą byłoby 
utwardzenie tej drogi, ale kwestia środków”;  

- odpowiadając P.sołtysowi z Pląskowa – „Powiatowy Urząd Pracy ma 1/3 środków tego co miał w 
roku ubiegłym. Ja mam listę osób skazanych i mających godziny do odpracowania. Powiem Panu 
Sołtysowi kto ma się do Pana zgłosić. Z drugiej strony ci ludzie nie wyrażaja specjalnej chęci do 
pracy. Kurator ani Sad tego nie egzekwują”; 

- P.Wrzesińska – mieszkanka wsi Gołaszewo – „w sprawie drogi ja interweniowałam  w Zarządzie 
Dróg Powiatowych. Było robione równanie powierzchniowe. Po pierwszym deszczu na okrągło są 
dziury. Ja uważam, że ta droga winna być utwardzona. Miesiąc temu droga była nieprzejezdna i 
równiarka  nie mogła przejechać. Tak jest od lat”; 

- „Mieszkam przy tej drodze, obojętnie gdzie chciałabym dojechać, czy do Gołaszewa, czy Mieściska 
to muszę się przebijać przez tę nieszczęsną drogę. Mam pytanie-  „w Gołaszewie leżą 2 chałdy gruzu 
nie wiem kogo ? Czy nie możnaby  zrobić w ten sposób, żeby wejść w porozumienie z właścicielem 
tego gruzu, może dzierżawca dałby ludzi do pomocy, powiat też by załatwił i wspólnie tym gruzem 
utwardzić tę drogę. Może dzierżawca dałby ludzi do pomocy”; Kolejna sprawa to sprawa wodociągu 
Chodzi o ten odcinek, co mieliśmy zapewnienie P.Wójta, że dokumentacja do czerwca 2010 roku 
zostanie  opracowana, będą środki na to i inwestycja rozpocznie się w 2011 roku. My czekamy i nic 
się nie dzieje. Nadmieniam, że my od 2002 roku mieliśmy obiecane, że ten wodociąg pójdzie tam”; 

- P.Sadłowski –„jako radny powiatowy na sesji odczytywałem przed zakończeniem kadencji 
odpowiedź na zgłoszony  wniosek w sprawie remontu tej drogi. Otrzymałem odpowiedź, że będzie 
robiona w I półroczu 2011 r. To jest odpowiedź Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg. Myślę, że 
warto byłoby się tego trzymać”; 

- P.Synoracki – radny powiatowy – „powiem szczerze, że sytuacja jest bardzo trudna. Odnośnie drogi 
to na pewno ja spowoduję żeby w I półroczu było to zrobione. Ale to musi być skutecznie zrobione. 
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Spowodowałem, że jutro jest zebranie odnośnie odbioru wody z drogi we wsi Wiela. Przyjeżdża V-ce 
Starosta i Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg. 

Ja proponuję żeby P.Sołtys odnośnie drogi do Janowca zorganizowała zebranie. Termin ustalimy ze 
Starostą i też przyjedziemy gdyż  sprawa tej drogi ciągnie się kilka lat. Kiedyś była mowa, że gdyby 
była to droga gminna to środkiem chemicznym można byłoby spryskać zakrzaczenia, powiatowej nie 
można. Myślę, że nic się nie stanie jak w ciągu 2-3 tygodni takie spotkanie byłoby i byśmy wiele 
spraw sobie omówili. Proponowałbym zebranie mieszkańców Gorzewa i Gołaszewa i byśmy 
porozmawiali na temat tej drogi jak to skutecznie zrobić. 

Ogólnie mówiąc to powiaty generalnie są źle finansowane. W powiecie jest około 400 km dróg. Nie 
stać nas w powiecie żeby robić jakiekolwiek przebudowy dróg. Ja zaproponowałem inną koncepcję  - 
utrzymywać to co jest. Tylko zbieranie poboczy i powierzchniowe utrwalanie”; 

- radna Kapczyńska – „zadanie do P.Sołtys żeby zorganizować to spotkanie jeśli chodzi o tę drogę z 
udziałem kompetentnych osób”; 

- P.Synoracki – radny powiatowy – „proponowałbym pod koniec marca”; 

- radny Rodzewicz – „chodzi o drogi gminne, powiatowe. Jeśli nie będą wyczyszczone rowy, czyli  
nie będzie odpływała woda z dróg, , a pomywała  to  powierzchnia będzie pękać, rozjeżdżać. Dopóki 
nie uporządkuje się rowów, nie zrobi się żeby ta woda nie stała to drogi będą niszczeć”; 

- radny Wojtyszyn – „czy nie lepiej byłoby małymi krokami, a robić to dobrze i trwale. Czy nie 
trzebaby na tę drogę z Gołaszewa do Janowca na odcinek 3-4 km opracować dokumentację i 
zawnioskować o fundusze w ramach „schetynówek”. Za wnioskiem przemawiałoby, że  droga 
Gołaszewo-Janowiec łączy 2 powiaty, poprawę komunikacji Mieścisko-Janowiec, Wągrowiec-Żnin 
Myślę, że warto byłoby w powiecie z takim wnioskiem wystąpić, żeby docelowo zrobić to dobrze”; 

Adn. 7 

 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 

(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu). 

 

Adn. 8 

 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację z działalności w ramach pełnionej funkcji za 
okres od ostatniej sesji. 

- 3 stycznia br. – udział w obchodach 92-rocznicy Powstania Wielkopolskiego i IV rocznicy nadania 
Gimnazjum imienia Powstańców Wielkopolskich; 

- 6 stycznia br. – udział w spotkaniu noworocznym organizowanym przez władze samorządowe 
gminy; 

- 18 stycznia br – udział w posiedzeniu Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska  

i Komunikacji Rady Gminy, 

- 19 stycznia br. – udział w uroczystości wręczenia  „Filary Polskiej Gospodarki” 
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- 22 stycznia br -  udział w spotkaniu z emerytami  z okazji Dnia Babci i Dziadka, 

- 23 stycznia br. – udział w koncercie charytatywnym „Dla Basi” organizowanym przez społeczność 
Szkoły Podstawowej w Mieścisku, 

- 27 stycznia br – udział z zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Zarządu OSP w Mieścisku’ 

- 29 stycznia br. – odwiedziny u byłego Proboszcza Ks. Kanonika Zbigniewa Lewandowskiego z 
okazji 89 rocznicy urodzin, 

- 8 lutego br – udział w spotkaniu noworocznym  podsumowującym działalność Zakładu Aktywności 
Zawodowej w Gołaszewie za rok 2010, 

- 17 lutego br. – udział wraz w Vice Przewodniczącymi Rady w uroczystości otrzymania przez gminę 
certyfikatu „Najwyższa jakość w ochronie środowiska”; 

- 18 lutego br – udział w rozmowach z Prezesem Spółki ENEOS na temat wymiany oświetlenia, GPZ-
tu i montażu ogniw fotowoltanicznych na terenie gminy. 

Ponadto pełniła dyżury w Urzędzie Gminy we wtorki w godzinach od 13.00 do 15.00. 

 

Adn. 9 

 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac Komisji od ostatniej 
sesji.  

- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady 
Gminy:  

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 27 stycznia br. – nt. ”Działalność kół łowieckich na terenie gminy, w tym szacowanie szkód 
wyrządzonych przez zwierzynę łowną”- spotkanie z kołami łowieckimi; 

2) 15 lutego 2011 r. - spotkanie z Zarządem Gminnej Spółki Wodnej na temat wykonanych prac 
w roku 2010 , w tym utrzymaniem podstawowych cieków wodnych  oraz plany robót na 2011 
rok; 

- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu: 

Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 20 stycznia br. – na temat ożywienia działalności Domu Kultury w Mieścisku, większej 
dostępności i oferty kulturalnej dla społeczeństwa. 
Komisja stosowne wnioski skierowała do Wójta Gminy i Dyrektora Gminnej Biblioteki 
Publicznej. Przewodniczący Komisji odczytał na sesji odpowiedź Pani Dyrektor GBP na 
wnioski wraz z planem zajęć w Domu Kultury. 
Jednocześnie poinformował, że P.Wojciech Kunke na posiedzeniu zaoferował się do 
prowadzenia tenisa stołowego w każdą środę w godzinach od 18.00 do 21.00 w Domu 
Kultury. Z pierwszych spotkań widać zainteresowanie młodzieży. Przychodzi grupa 30 osób. 
Został zakupiony drugi stół do tenisa stołowego. 
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2) 22 lutego br. – tematem Komisji było zapoznanie się ze sprawozdaniami z działalności 
Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2010 oraz z realizacji Gminnego Programu 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii za rok 2010.Jednocześnie 
Przewodniczący Komisji wnioskował o przyjęcie tych sprawozdań na sesji. 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Komisja odbyła 2 posiedzenia mające charakter kontrolny: 

1) Analiza skarg i wniosków na działalność Wójta Gminy za rok 2010. 
Kontrola realizacji zaleceń pokontrolnych z kontroli zewnętrznych przeprowadzonych w 
Urzędzie Gminy w roku 2010; 

2) Realizacja wpływów z podatków i opłat lokalnych za rok 2010, w tym wielkość 
zastosowanych ulg i umorzeń oraz aktualny stan zaległości. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał na sesji protokoły z przeprowadzonych kontroli. 

- radny Szudrowicz – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 1 posiedzenie, którego tematem była ”Informacja na temat 
zimowego utrzymania dróg na terenie gminy”- spotkanie z udziałem Wice Starosty P.Tomasza 
Kranca i Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg. 

 

Adn. 10 

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że wszyscy radni i sołtysi otrzymali 
sprawozdanie Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2010 wraz z zaproszeniem na sesję. Na sesji 
jest jego prezentacja multimedialna.Komisja Oświaty Rady Gminy zapoznała się z im 
szczegółowo na Komisji, niezależnie od tego poprosiła Panią Kierownik OPS o krótkie 
wystąpienie. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – P.Grażyna Witucka w skrócie omówiła sprawozdanie z 
działalności OPS za rok 2010.Jednocześnie poinformowała, że sprawozdanie jest zamieszczone na 
stronach Biuletynu Informacji Publicznej. 

(Sprawozdanie OPS stanowi załącznik Nr 5 do protokołu) 

Kierownik OPS pokrótce poinformowała też o pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Wągrowcu, której w sprawozdaniu nie ma. 

Mieszkańcy Gmin Mieścisko w roku 2010 skorzystali z różnych form pomocy PCPR na łączną 
kwotę  66.062 zł, w tym: 

- dofinansowanie do 2 turnusów rehabilitacyjnych na kwotę   1.492 zł 2 osobom dorosłym oraz 
dofinansowanie 2 dzieci na kwotę  2.336 zł; 

- dofinansowanie do zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze typu protezy, 
kule: 29 osób na kwotę 27.715 zł  i 13 dzieci na kwotę 4.739 zł; 
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- dofinansowanie do sprzętu rehabilitacyjnego - 1 osoba dorosła otrzymała rower rehabilitacyjny 
przy 40% wkładzie własnym; 

- dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych – skorzystały 2 rodziny na kwotę  14.700 
zł; 

- dofinansowanie do uczestnictwa w warsztacie terapii zajęciowej – 1 osoba z naszej gminy jeździ 
do tego warsztatu i ta osoba kosztowała budżet  14.796 zł; 

- 1 osoba z gminy uczestniczyła w projekcie systemowym z EFS prowadzonym przez PCPR – ta 
osoba skorzystała z dofinansowania kursu na prawo jazdy oraz z kursu na wózek widłowy; 

Na terenie gminy Mieścisko było 5 rodzin zastępczych, w których przebywało 11 dzieci. Jedno 
dziecko na tę chwilę wróciło do rodziny biologicznej. 

W 5 przypadkach z terenu naszej gminy zachodziła w okresie sprawozdawczym konieczność 
zastosowania interwencji kryzysowej czyli zjawisko związane z przemocą w rodzinie; 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała P.Kierownik za wnikliwe sprawozdanie jednocześnie 
podziękowała całej załodze za wkład pracy wnoszony na rzecz potrzebujących. 

Adn. 11 

Kolejnym punktem sesji jest sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej za rok 
2010. 

W/w sprawozdanie wszyscy radni i sołtysi otrzymali z zaproszeniem na sesję. Jednocześnie jest na 
prezentacji multimedialnej. 

      Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Kierownikowi ZAZ – P.Tadeuszowi Synorackiemu. 

      Kierownik ZAZ pokrótce odniósł się do sprawozdania. Tak jak sprawozdanie OPS miało charakter 
socjologiczny tak to ma charakter gospodarczy. Kierownik ZAZ  omówił prowadzoną działalność w 
roku 2010, zasady finansowania oraz kwestie związaną ze zmianą  formy organizacyjnej zakładu.  

(Sprawozdanie Zakładu Aktywności Zawodowej za rok 2010 stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady w imieniu własnym i całej Rady pogratulowała ZAZ przedsięwzięć życząc 
wszystkiego najlepszego w dalszej pracy. 

 

Adn. 12  

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2010 przedstawiła P.Anna Twardowska – 
Zastępca Przewodniczącego Gminnej Komisji. 

Sprawozdanie otrzymali wszyscy sołtysi i radni wraz z zaproszeniem na sesję. Na sesji jest jego 
prezentacja multimedialna. 

Jako dodatkową informację do sprawozdania Wójt przekazał, że w roku 2010 zmniejszyła się sprzedaż 
alkoholu o kwotę 290 tys.zł w porównaniu do roku 2009. 
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(Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii za rok 
2010 stanowi załącznik Nr 7 do protokołu). 

Po zrealizowanym bloku sprawozdawczym Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 14.30 zarządziła 
20-minutową przerwę. 

Po przerwie obrady zostały wznowione i przystąpiono do punktu 13 porządku sesji – Podjęcie uchwał: 

- uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Mieścisko 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

Po udzielonych wyjaśnieniach Przewodnicząca Rady przystąpiła do jej przegłosowania bez 
odczytywania, gdyż projekt uchwały jest widoczny na prezentacji multimedialnej i każdy radny ma 
tekst przed oczyma. Tę samą formę głosowania przyjęto do wszystkich uchwał na dzisiejszej sesji. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych pod 
głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 8 do 
protokołu.  

- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr III/14/10 Rady Gminy Mieścisko z dnia 29 grudnia 2010 r. w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2011-2010 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. W związku z wprowadzoną zmianą do 
budżetu poprzez zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę  62.245 zł należy zmienić w/w prognozę 
finansową. Jest to kwota, którą otrzymaliśmy na realizację projektu systemowego „Indywidualizacja 
procesu nauczania w klasach I-III” w ramach PO Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków 
EFS. 

Dodatkowych wyjaśnień udzieliła Kierownik Zespołu ds. Obsługi Oświaty – P.Barbara Kubikowska. 

29 grudnia 2010 r. podjęta była uchwała w sprawie przyjęcia w/w projektu. Wtedy nie było podanej 
kwoty bo nie było podpisanej umowy. Umowa podpisana była przez Wójta i P.Skarbnik 31 stycznia 
2011 r. na 3 letni okres realizacji tego projektu W roku 2011 wprowadzamy do budżetu kwotę  

62.245 zł. Łączna umowa na cały program wynosi  117.940 zł. Połowa jest realizowana w 2011 roku, 
bo Szkoła Podstawowa w Popowie Kościelnym ma umowę na 30 tys.zł, a program ten jest tylko na 
okres 1 roku szkolnego od października do czerwca. W związku z opóźnieniem podpisania umowy ten 
okres jest wydłużony na realizację do końca roku kalendarzowego 2011.W Popowie Kościelnym 30 
tys.zł, a Szkoła Podstawowa w Mieścisku – 32 tys.zł. W tym roku łącznie 62.245 zł. 

- radna Kapczyńska – „te wydatki są rozpisane w uchwale w sprawie zmian w budżecie 
Gminy.117.940 zł łącznie nakłady i one są podzielone na lata”; 

W związku z udzielonymi wyjaśnieniami Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały bez 
odczytywania pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 9 do 
protokołu. 

- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok. 
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Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

Kwota 62.245 zł zmian w budżecie dotyczy tego projektu. 

- radna Kapczyńska – zapytała czy Szkoły w Mieścisku i Popowie Kościelnym są przygotowane na 
realizację tego projektu ? Czy to wymaga jakiś dodatkowych umów, czy są jakieś osoby wyznaczone ? 
Kto będzie koordynował ten program ? 

- Wójt – „to dyrektorzy są odpowiedzialni bo oni składali wnioski. Gmina jako jednostka, która 
nadzoruje, podpisuje umowę, a dyrektorzy realizują”; 

- radna Kapczyńska – kto będzie rozliczał ? 

- P.Kubikowska – projekt na te środki został opracowany przez P.Mariolę Czelną – inspektora ds. 
oświaty. 

Na sesję przybyła P.Mariola Czelna – inspektor ds. oświaty celem uzupełnienia informacji na temat 
środków na realizację przedmiotowego projektu. W swej wypowiedzi wyjaśniła, że program będą 
realizowały szkoły. Dyrektorzy będą upoważnieni do zawarcia umów z nauczycielami , którzy będą 
realizować zadania objęte programem tj. zadania dodatkowe. Dyrektorzy w lipcu określili się jakie 
zajęcia chcą realizować w ramach tego projektu”; 

- radna Kapczyńska – „chodzi o rozliczanie tego projektu. Muszą być efekty nauczania. Kto 
konkretnie będzie koordynował to rozliczanie ? 

- P.Czelna – „rozliczał będzie Zespół. Szkoły mają wydzielone konta na które otrzymają środki.Gmina 
jest beneficjentem. Instytucja pośrednicząca czyli Wojewódzki Urząd Pracy może te środki przekazać 
tylko i wyłącznie na konto gminy, przy czym na tę chwilę Szkoły maja wyodrębnione konta i one 
zgodnie z harmonogramem płatności otrzymają swoje pieniążki, którymi będą dysponować. Projekt w 
Szkole Podstawowej w Popowie Kość tj. 30 tys.zł na realizację samego projektu, natomiast Szkoła 
Podstawowa w Mieścisku – projekt jest rozpisany na 3 lata szkolne; 

- Przewodnicząca Rady – „z każdego etapu trzeba się rozliczyć”; 

- P.Czelna – „nauczyciele muszą przygotować kartę postępu danego ucznia. Zakłada się przy wyjściu 
projektu, później odnotowując postępy ucznia”; 

- radna Kapczyńska – „obawiam się, że może być sytuacja, że pieniądze zostaną wydane z budżetu 
gminy, a tego dofinansowania nie będzie. Winna być imiennie wyznaczona osoba, która będzie 
koordynowała”; 

- P.Czelna – „inaczej wygląda od strony realizacji inwestycji, a inaczej od strony edukacyjnej. Sam 
wniosek zakłada, że będzie to poprawa, np. z logopedii będzie to poprawa mowy. To jeśli chodzi o 
określenie efektu”; 

- radna Kapczyńska – „już jest luty. Czy dzieci zdążą wmieścić się  w tym programie żeby były 
efekty?” 

- P.Czelna – „nauczyciel mając 4 miesiące nauczania zakłada efekty mając tę określoną ilość godzin”; 

- radna Kapczyńska – zapytała kto będzie koordynował prace rozliczeniowe ? 
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- P.Czelna – „we  wniosku jest określone, ze koordynatorem będzie pracownik Urzędu Gminy. Ja 
przygotowałam wniosek i czuję się za niego odpowiedzialna. W tej chwili przygotowuję 
dokumentację co nauczyciele będą chcieli uzyskać od uczniów”; 

- radna Kapczyńska – „na dzisiaj tych pieniędzy nie ma i może być zagrożenie, że program nie będzie 
zrealizowany”; 

- P.Czelna – „Mam zapewnienie z Urzędu Pracy, że polecenie wypłaty środków zostało przekazane. 
Myślę, że my nie będziemy akurat musieli łożyć swoich środków. Myślę, że do końca marca te środki 
dostaniemy”; 

- radna Kapczyńska – „czyli nie widzi Pani niebezpieczeństwa braku realizacji tego programu. Mamy 
marzec i już umowy powinny być zawarte. Obawiam się, że umowy z nauczycielami będą musiały 
być zawarte, a pieniądze jeszcze nie spłyną”; 

- Radca Prawny –„jest to specyficzny program. To nie będzie program rezultatu, tylko będzie opisane 
co robi nauczyciel, jakich technik użył, co wcale nie znaczy, że program nie został zrealizowany.Za 
działania merytoryczne będzie odpowiadał nauczyciel, a od strony dokumentacji będzie P.Mariola 
Czelna”; 

- P.Kubikowska – „na dzisiaj ważna rzeczą jest żeby dzieci uczęszczały na te zajęcia. Rodzice na 
dzisiaj nie wiedzą, że dzieci nie mogą opuszczać tych zajęć. Potrzebna jest zgoda rodziców i 
systematyczne przychodzenie dzieci na zajęcia. Chodzi o przekonanie rodziców, że to jest dla dobra 
dzieci, tylko one muszą od początku do końca uczestniczyć w tych zajęciach. Jeśli będą uczestniczyły 
na pewno będą te efekty”; 

W kwestii wyjaśnienia Radca Prawny dodała, że za działania merytoryczne odpowie nauczyciel, a za 
dokumentację odpowie P.Mariola Czelna. 

W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmian 
pod głosowanie bez odczytywania. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 10 do 
protokołu. 

- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Mieścisko środków 
stanowiących fundusz sołecki na rok 2012. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Potrzebna jest akceptacja Rady czy taki 
fundusz w roku przyszłym wygenerujemy. 

Przewodnicząca Rady  poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 15 radnych uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

- uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2011. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie bez odczytywania. Tekst radni mają 
przed oczyma oraz jest widoczny na prezentacji multimedialnej. 

 



 13 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 12 do 
protokołu. 

- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres 
powyżej 3 lat, nieruchomości stanowiących własność gminy Mieścisko. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie bez 
odczytywania. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 13 do 
protokołu. 

- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej we wsi Mirkowice. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 15 radnych uchwała została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

- uchwała w sprawie porozumienia miedzygminnego Gminy Wągrowiec z Gminą Mieścisko w 
zakresie pomocy osobom niepełnosprawnym. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 

Przedmiotem uchwały jest udział gminy Wągrowiec we współfinansowaniu  kosztów dojazdu 
niepełnosprawnych z gminy Wągrowiec do ZAZ w Gołaszewie. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 15 do 
protokołu. 

- uchwała w sprawie wyznaczenia przedstawiciela  Gminy Mieścisko do Rady Społecznej przy 
Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Na przedstawiciela do Rady Nadzorczej 
ZOZ z gminy Mieścisko proponuje się radnego Ryszarda Rodzewicza, który jest członkiem tej Rady 
od 1999 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu. 

Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 

 

Adn. 15 

 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy. 

Adn. 16 – Wolne głosy i wnioski 
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Na wstępie zabrał głos Pan Bogdan Fleming – Przewodniczący Powiatowej Izby Rolniczej, który 
pokrótce odniósł się do następujących zagadnień: 

- poinformował, że jeszcze nie wpływają na konta środki z tytułu dopłat unijnych; 

- „analizując odpowiedź WZIR to tak nie można tego zostawić. WZIR jest  odpowiedzialny za rzekę 
Wełnę i środki na ten cel muszą się znaleźć. Jest zagrożenie, że będą cofane dopłaty, że rolnicy nie 
koszą łąk. Jeśli to ma być zalewowe to Unia winna dać pieniądze”; 

Ponadto informacyjnie powiadomił, że udział w szkoleniu chemicznym należy zgłaszać do Wągrowca, 
podobnie udział w kursie kombajnistów. 

P.B.Fleming zgłosił 2 wnioski: 

1) na ul. Gnieźnieńskiej łamią się studzienki i można tam do nich wpaść; 

2) pnie po wycięciu drzew winny być wyrudowane; 

- radny Rodzewicz: 

1) czy w tym roku będą wycięte pozostałe kasztany przy CPN ? 

2) Województwo Wielkopolskie otrzymało środki z Funduszu Spójności UE Czy w ramach tych 
środków nie możnaby zawnioskować i zrobić ścieżkę do Żabiczyna ? 

3) na terenie istniejącej ścieżki edukacyjnej należałoby posprzątać bo jest nieporządek. 

Do zgłoszonych zapytań i wniosków odniósł się Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji i punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady podziękowała 
wszystkim za udział i zamknęła IV sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

   Protokółowała:     Przewodniczący obrad: 

  Inspektor ds. obsługi Rady Gminy   Przewodnicząca Rady 

   Wiesława Kujawa    Elżbieta Kapczyńska 

 

 

 

 


